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Zápis z mimořádného zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
konaného 8. září 2017 na Úřadu vlády ČR 

 
Přítomní členové: předseda Rady MVDr. Pavel Bělobrádek, Ph.D., MPA; 1. místopředseda 

Rady prof. Ing. Petr Dvořák, CSc.; místopředseda Rady PhDr. Pavel Baran, 
CSc.; místopředseda Rady Mgr. Arnošt Marks, Ph.D.; Ing. Jaroslava 
Domkářová, Ph.D., MBA, LL.M; Ing. Karel Havlíček, Ph.D., RNDr. Zdeněk 
Havlas, DrSc; doc. MBA; prof. Tomáš Jungwirth, Ph.D.; prof. Ing. Štěpán 
Jurajda, Ph.D.; doc. RNDr. Jan Konvalinka, CSc.; prof. Dr. Ing. Zdeněk Kůs; 
prof. Ing. Jitka Moravcová, CSc.; Ing. Eduard Palíšek, Ph.D., MBA; prof. 
MUDr. Julius Špičák, CSc.; prof. Ing. Jiří Witzany, DrSc. 

Omluveni: prof. MUDr. Jan Lata, CSc.; doc. Ing. Jaroslav Machan, CSc. 

Hosté: Ing. Petr Očko, Ph.D. – předseda TA ČR, Ing. Robert Plaga, Ph.D. (náměstek 
MŠMT) 

 

Program:  

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Návrh na jmenování 3 členů předsednictva TA ČR 

A2) Návrh na udělení Ceny předsedy RVVI 

A3) Návrh výdajů státního rozpočtu ČR na VaVaI na roky 2018-2020 s výhledem 
do roku 2024 

a) Informace k návrhu SR VaVaI 

b) Dlouhodobé strategické financování systému výzkumu, vývoje a inovací 

c) Implementace Finančního mechanismu Norska na období 2014-2021 

d) Návrh stanoviska Rady k Návrhu skupiny grantových projektů Grantové 
projekty excelence v základním výzkumu (EXPRO) 

e) Návrh systémového zvýšení funkčních míst v Grantové agentuře ČR 

f) Návrh systémového zvýšení funkčních míst v Akademii věd ČR 

A4) Hodnocení výzkumných organizací 

a) Definice druhů výsledků  

b) Shrnutí k návrhu pracovní skupiny ČKR předloženému na 327. zasedání 
Rady s komentářem  

c) Návrhy modulů 3 - 5 pro kompletní hodnocení v roce 2019/2020 pro segment 
vysokých škol 

d) Hodnocení 2015 – uplatnění záporných bodů 

e) Jmenování tajemníka KHV 
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A5) Návrh stanoviska Rady k žádosti Biofyzikálního ústavu AV ČR, v.v.i. o povolení 
výzkumu na lidských embryonálních kmenových buňkách 

A6) Návrh stanoviska Rady k návrhu Akčního plánu rozvoje lidských zdrojů 
pro VaVaI a genderové rovnosti ve VaVaI v ČR na léta 2018 až 2020 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Termíny zasedání RVVI v roce 2018 

B2) Žádost MŠMT o souhlas RVVI s rozpočtovým opatřením 

B3) Vyslání diplomata pro VaVaI do teritoria jihovýchodní Asie 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Informace z EU 

C2) Informace z jednání vlády 

C3) Cena Františka Běhounka 

C4) Informace o vypořádání připomínek k materiálu „Implementační plán Strategie 
resortu Ministerstva zemědělství na období 2017 –2020“ 

D) RŮZNÉ 

Průběh jednání: 

Předseda Rady dr. Bělobrádek zahájil mimořádné zasedání Rady pro výzkum, vývoj 

a inovace (dále jen „Rada“) a následně nechal hlasovat o návrhu programu a o zápisu 

z 327. zasedání Rady.  

1. Schválení programu 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje program mimořádného zasedání. 

2. Zápis z 327. zasedání Rady 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje zápis z 327. zasedání. 

A) BODY K PROJEDNANÍ – s rozpravou 

A1) Návrh na jmenování 3 členů předsednictva Technologické agentury České 
republiky 

Podle § 36a odst. 4 a 6 zákona č. 130/2002 Sb. je předsednictvo Technologické agentury 
České republiky (dále jen „TA ČR“) výkonným orgánem TA ČR. Má pět členů včetně 
předsedy, které jmenuje a odvolává vláda na návrh Rady pro výzkum, vývoj a inovace (dále 
jen „Rada“). Funkční období členů předsednictva je čtyřleté s možností jmenování nejvýše 
na dvě období po sobě následující. Předseda a členové předsednictva TA ČR vykonávají 
funkci v pracovním poměru. 

https://albatros.odok.cz/ODOK/eklep3.nsf/$$OpenDominoDocument.xsp?documentId=6CC13A
https://albatros.odok.cz/ODOK/eklep3.nsf/$$OpenDominoDocument.xsp?documentId=6CC13A
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Ke dni 12. října 2017 končí druhé funkční období Ing. Miroslavu Janečkovi, CSc., 
RNDr. Martinu Bunčekovi, Ph.D. a doc. Dr. Ing. Vladimíru Kebovi. Z tohoto důvodu je třeba 
doplnit předsednictvo TA ČR na zákonem stanovený počet členů. Ve funkci zůstává nadále 
Ing. Petr Očko, Ph.D. a Ing. Pavel Komárek, CSc. 

Rada vyhlásila dne 4. dubna 2017 veřejnou výzvu k nominaci kandidátů na 3 členy 
předsednictva TA ČR, která byla publikována na www.vyzkum.cz. Na jejím základě bylo 
v termínu doručeno celkem 26 návrhů a nominováno jmenovitě 14 kandidátů. 

Proběhla tajná volba ve dvou kolech. Výsledkem byl návrh Rady jmenovat členy 
předsednictva TA ČR - Mgr. Martina Dudu, Ing. Jiřího Pleška, CSc. a prof. Dr. Ing. Zdeňka 
Kůse. 

Pro doplněný návrh usnesení hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada  

1. navrhuje vládě jmenovat členy předsednictva TA ČR - Mgr. Martina Dudu, Ing. Jiřího 
Pleška, CSc. a prof. Dr. Ing. Zdeňka Kůse, 

2. schvaluje materiál „Návrh na jmenování 3 členů předsednictva Technologické 
agentury České republiky“ pro jednání vlády doplněný dle výsledku tajných voleb, 

3. ukládá Sekci VaVaI zaslat do meziresortního připomínkového řízení materiál 
pro jednání vlády. 

A2) Návrh na udělení Ceny předsedy RVVI 

Cena předsedy Rady pro výzkum, vývoj a inovace za propagaci nebo popularizaci výzkumu, 
experimentálního vývoje a inovací (dále jen „Cena předsedy Rady“) se uděluje podle § 2 
odst. 2 písm. a) nařízení vlády č. 71/2013 Sb., o podmínkách pro ocenění výsledků výzkumu, 
experimentálního vývoje a inovací, ve znění nařízení vlády č. 66/2016 Sb. a Statutem Ceny 
předsedy. Cenu předsedy Rady uděluje její předseda a lze jí udělit fyzické osobě 
za významné dílo v oblasti rozvoje výzkumu, experimentálního vývoje a inovací, včetně jeho 
propagace nebo popularizace, nebo fyzické osobě, která se významnou měrou zasloužila 
o propagaci nebo popularizaci výzkumu, experimentálního vývoje a inovací tím, že 
publikovala, předávala nebo jinak populárně naučně šířila poznatky a znalosti v oblasti 
výzkumu.  

Způsob udělení, dobu, místo předání a formu zveřejnění ceny určuje předseda Rady, který 
toto ocenění předává.  

Na Cenu předsedy Rady za rok 2017 byli zaslány nominace na 3 kandidáti.  

Předseda Rady dr. Bělobrádek oznámil Radě, že se rozhodl tuto cenu udělit za rok 2017 
propagátorovi a popularizátorovi entomologie a chemické komunikace hmyzu prof. RNDr. 
Janu Žďárkovi, DrSc. 

Bez usnesení. 

A3) Návrh výdajů státního rozpočtu ČR na VaVaI na roky 2018-2020 s výhledem 
do roku 2024 

a) Informace k návrhu SR VaVaI 

b) Dlouhodobé strategické financování systému výzkumu, vývoje a inovací 

c) Implementace Finančního mechanismu Norska na období 2014-2021 

http://www.vyzkum.cz/
https://albatros.odok.cz/ODOK/eklep3.nsf/$$OpenDominoDocument.xsp?documentId=6CC13A
https://albatros.odok.cz/ODOK/eklep3.nsf/$$OpenDominoDocument.xsp?documentId=6CC13A
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d) Návrh stanoviska Rady k Návrhu skupiny grantových projektů Grantové 
projekty excelence v základním výzkumu (EXPRO) 

e) Návrh systémového zvýšení funkčních míst v Grantové agentuře ČR 

f) Návrh systémového zvýšení funkčních míst v Akademii věd ČR 

Tento klíčový bod, pod který byly zařazeny související podbody uvedl místopředseda Rady 
Mgr. Marks.  

K bodu A3-a „Informace k návrhu SR VaVaI“ připomněl, že Rada byla na svém 
327. zasedání dne 30. června 2017 podrobně informována o aktuálním stavu schvalování 
návrhu výdajů státního rozpočtu ČR na VaVaI a krocích, které podnikl místopředseda vlády 
pro vědu výzkum a inovace a Sekce VaVaI ve snaze docílit schválení návrhu výdajů, který 
byl schválen usnesením vlády ze dne 22. května 2017 č. 385, také Ministerstvem financí 
(dále jen „MF“).  

V návaznosti na usnesení Rady z 327. zasedání zaslal místopředseda vlády pro vědu, 
výzkum a inovace svým dopisem dne 11. července 2017 všem rozpočtovým kapitolám 
informaci o aktuálním stavu schvalování návrhu výdajů na VaVaI ve vztahu k aktuální situaci 
při přípravě státního rozpočtu ČR. MF provedlo rozpis předběžného návrhu příjmů a výdajů 
rozpočtových kapitol SR ČR a státních fondů na léta 2018-2020 a nebylo v něm dosud 
zohledněno usnesení vlády ze dne 22. května 2017 č. 385. Místopředseda vlády současně 
nabídl všem rozpočtovým kapitolám nezbytnou součinnost v rámci zapracování výdajů 
na VaVaI do návrhu rozpočtu MF. 

Během srpna 2017 proběhla jednání TA ČR, GA ČR a AV ČR se zástupci MF za účasti 
zástupců Sekce VaVaI. Výsledkem těchto jednání je, že MF dále trvá na svém rozpisu 
předběžného návrhu příjmů a výdajů rozpočtových kapitol SR ČR a státních fondů na léta 
2018-2020, tj. bez zohlednění usnesení vlády ze dne 22. května 2017 č. 385. 

Na toto téma proběhla diskuse za účasti předsedy Rady dr. Bělobrádka, místopředsedů 
Rady dr. Barana a Mgr. Markse, dr. Havlase a prof. Jungwirtha, z které vzešel návrh 
usnesení k podbodu A3-a, pro který hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Další podbod A3-b „Dlouhodobé strategické financování systému výzkumu, vývoje a inovací“ 
uvedl Ing. Filip s tím, že předložený materiál vychází z úkolu usnesení vlády ze dne 
22. května 2017 č. 385, kterým uložila místopředsedovi vlády pro vědu, výzkum a inovace 
„zpracovat a vládě do 30. září 2017 předložit materiál k dlouhodobému strategickému 
financování systému výzkumu, vývoje a inovací po roce 2020“. 

Cílem materiálu je navrhnout takový systém financování VaVaI ze státního rozpočtu, který by 
zajistil dlouhodobou finanční stabilitu subjektů provádějících základní nebo aplikovaný VaV, 
přispěl ke zvýšení kvality českého VaV a zajistil dlouhodobou udržitelnost VaV. Některá 
opatření se již realizují, proto materiál slouží rovněž jako strukturovaný přehled aktivit 
v oblasti finančního řízení VaVaI včetně popisu aktuálního stavu. 

Dr. Havlas měl k předloženému materiálu připomínku, že v něm postrádá zmínka 
o základním výzkumu a zda bude růst institucionální podpora. Tuto absenci zmínky 
o základním výzkumu podpořil i 1. místopředseda Rady prof. Dvořák, který dodal, že 
v nástrojích chybí způsob, jak se k některým cílům dojde. 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl, že nebylo záměrem vytvořit asymetrii mezi 
aplikovaným a základním výzkumem a že materiál může být doplněn o připomínky členů 
Rady před předložením vládě. Do diskuse se připojili dr. Baran, prof. Jurajda, prof. Jungwirth 
a prof. Witzany. 

K podbodu A3-b bylo navrženo usnesení, pro které hlasovalo všech 14 přítomných členů 
Rady. 
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K dalšímu podbodu A3-c „Implementace Finančního mechanismu Norska na období 2014-
2021“ byl přizván předseda TA ČR Ing. Očko, protože se tento materiál TA ČR dotýká. 

Místopředseda Rady Mgr. Marks seznámil přítomné s problémem, kdy MF předložilo 
v červenci 2017 do zkráceného mezirezortního připomínkového řízení materiál „Návrh 
na sjednání Memoranda o porozumění pro implementaci Finančního mechanismu EHP 
na období 2014-2021 mezi Islandskou republikou, Lichtenštejnským knížectvím, Norským 
královstvím a Českou republikou a Memoranda o porozumění pro implementaci Finančního 
mechanismu Norska na období 2014-2021 mezi Norským královstvím a Českou republikou“. 
Úřad vlády, Sekce RVV nebyla mezi připomínkovými místy, seznam povinných 
připomínkových míst byl zúžen pouze na ta, kterých se materiál bezprostředně dotýká 
a která se budou na realizaci Finančních mechanismů EHP/Norska na období 2014-2021 
přímo podílet. 

V souladu s návazně přijatým usnesením vlády k tomuto materiálu ze dne 24. 7. 2017 č. 525 
bude na národní úrovni za implementaci FM EHP/Norska odpovědné MF, které plní funkci 
Národního kontaktního místa v ČR. Toto usnesení vlády současně ukládá Technologické 
agentuře ČR (dále jen „TA ČR“) zajistit přípravu programu na podporu výzkumu, vývoje 
a inovací. Důvodem, proč dochází ke změně v administraci FM EHP/Norska, kterou doposud 
provádělo MŠMT, je údajná negativní zkušenost norské strany s administrací MŠMT 
stávajícího programu.  

Jednotliví zprostředkovatelé programů, kteří jsou organizačními složkami státu nebo 
příspěvkovými organizacemi, si musí toto spolufinancování zajistit v rámci schválených 
finančních limitů dané kapitoly, nikoliv nad rámec schváleného rozpočtu. Zároveň musí 
organizační složky státu nebo příspěvkové organizace rozpočtovat i prostředky 
na předfinancování výdajů, tj. prostředky na úhradu podílu krytého následným příjmem 
prostředků z Finančních mechanismů. Problémem je, že spolufinancování TA ČR není 
finančně zajištěno v rozpočtu dle usnesení vlády ze dne 22. května 2017 č. 385 a hrozí, že 
by se mohla TA ČR dostat do finančních potíží. 

Ing. Očko k tomu dodal, že TA ČR nebyla podpisovým subjektem, dohoda byla pouze mezi 
jednotlivými státy. Pokud nedojde k další domluvě s TA ČR, přijde ČR o 30 mil. Euro. 

Po krátké diskusi bylo navrženo usnesení k podbodu A3-c, pro které hlasovalo 
13 přítomných členů Rady. 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl i další podbod A3-d „Návrh stanoviska Rady 
k Návrhu skupiny grantových projektů Grantové projekty excelence v základním výzkumu 
(EXPRO)“. EXPRO je součástí uceleného schématu skupin grantových projektů 
podporovaných GA ČR uvedeného v Koncepci činnosti GA ČR na léta 2016 – 2020 
schválenou usnesením vlády ČR ze dne 18. dubna 2016 č. 341. EXPRO logicky doplňuje 
stávající schémata Juniorské granty a Standardní projekty a jeho cílem je zvýšit úroveň 
české vědy, zlepšit excelentní výzkum, zvýšit úspěch projektových návrhů v Evropské 
výzkumné radě (ERC) a umožnit nabytí potřebných znalostí a zkušeností jak vědců, tak 
vědeckého managementu. Doba trvání EXPRO bude od roku 2019 do roku 2030 a celkové 
výdaje se předpokládají ve výši 13 500 mil. Kč. 

Proběhla delší diskuse za účasti prof. Jungwirtha, doc. Konvalinky, prof. Moravcové, 
1. místopředsedy Rady prof. Dvořák a místopředsedy Rady Mgr. Markse týkající se 
nedostatků v předloženém materiálu.  

Rada si uvědomuje důležitost a potřebnost zavedení nové skupiny grantových projektů 
EXPRO, ale po diskusi bylo rozhodnuto tento podbod přerušit a předložit návrh stanoviska 
Rady po úpravách vzešlých z připomínek členů Rady na další 328. zasedání Rady dne 
22. září 2017. 
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Pro návrh usnesení k podbodu A3-d hlasovalo 14 přítomných členů Rady. 

Další dva podbody A3-e „Návrh systémového zvýšení funkčních míst v Grantové agentuře 
ČR“ a A3-f „Návrh systémového zvýšení funkčních míst v Akademii věd ČR“ uvedli postupně 
místopředsedové Rady Mgr. Marks a dr. Baran. K těmto podbodům neproběhla žádná 
diskuse. 

Pro návrh usnesení k bodu A3-e hlasovalo 14 přítomných členů Rady. 

Pro návrh usnesení k bodu A3-f hlasovalo 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

k bodu A3-a 
 

1. žádá místopředsedu vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedu Rady, aby v rámci 

svých kompetencí trval na dodržení zákona č. 130/2002 Sb. a platného usnesení 

vlády ze dne 22. května 2017 č. 385 při projednávání návrhu zákona o státním 

rozpočtu ČR na rok 2018 a střednědobých výhledů na roky 2019 a 2020, 
 

2. žádá místopředsedu vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedu Rady, aby 

podpořil stanovisko předsedy vlády vyjádřené v dopise ze dne 24. července 2017, 

zaslaném všem správcům rozpočtových kapitol, z nichž se podporuje VaVaI, 
 

3. trvá na usnesení z 327. zasedání Rady dne 30. června 2017 k bodu B1), zejména 

s ohledem na: 
 

a. dlouhodobé cíle Národní politiky VaVaI, schválené usnesením vlády ze dne 

17. února 2016 č. 135, 

b. zákonem č. 130/2002 Sb. danou roli Rady v procesu přípravy návrhu zákona 

o státním rozpočtu na rok 2018; 
 

k bodu A3-b 
 

1. schvaluje materiál „Dlouhodobé strategické financování systému výzkumu, vývoje 
a inovací“ ve znění připomínek členů Rady a žádá svého předsedu o předložení 
materiálu na jednání vlády do konce září 2017; 

 

k bodu A3-c 
 

1. žádá místopředsedu vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedu Rady, 
aby projednal s poskytovateli zajištění spolufinancování FM EHP/Norska v rámci 
limitu výdajů stanovených dle usnesení vlády ze dne 22. května 2017 č. 385; 

 

k bodu A3-d 
 

přerušuje bod jednání, přesunuto na další zasedání Rady; 
 

k bodu A3-e  
 

1. souhlasí s navýšením personálních kapacit Grantové agentury ČR o 10 funkčních 
míst od roku 2018 a s dalším navýšením o 5 funkčních míst od roku 2019 a s tím 
spojenou změnou závazných ukazatelů rozpočtu Grantové agentury ČR, protože 
navrhované zvýšení personálních kapacit nemění celkové výdaje kapitoly Grantové 
agentury ČR a nemá dopad na státní rozpočet na VaVaI, 

 



Úřad vlády České republiky 
Odbor podpory Rady pro výzkum, vývoj a inovace  
 

 

Strana 7 (celkem 12) 
Zápis z mimořádného zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
konaného 8. září 2017 

2. žádá místopředsedu vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedu Rady, 
aby v součinnosti s Grantovou agenturou ČR zajistil projednání příslušných změn 
na jednání vlády ČR a zapracování do návrhu zákona o státním rozpočtu na rok 2018 
a střednědobého výhledu na roky 2019 a 2020; 

 

k bodu A3-f 
 

1. souhlasí s navýšením personálních kapacit Akademie věd ČR o 5 funkčních míst 
od roku 2018 a s tím spojenou změnou závazných ukazatelů rozpočtu Akademie věd 
ČR, protože navrhované zvýšení personálních kapacit nemění celkové výdaje 
kapitoly a nemá dopad na státní rozpočet na VaVaI, 

 

2. žádá místopředsedu vlády pro vědu, výzkum a inovace a předsedu Rady, 
aby v součinnosti s Akademií věd ČR a zajistil projednání příslušných změn 
na jednání vlády ČR a zapracování do návrhu zákona o státním rozpočtu na rok 2018 
a střednědobého výhledu na roky 2019 a 2020. 

A4) Hodnocení výzkumných organizací 

a) Definice druhů výsledků  

b) Shrnutí k návrhu pracovní skupiny ČKR předloženému na 327. zasedání 
Rady s komentářem  

c) Návrhy modulů 3 - 5 pro kompletní hodnocení v roce 2019/2020 pro segment 
vysokých škol 

d) Hodnocení 2015 – uplatnění záporných bodů 

e) Jmenování tajemníka KHV 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl, že v souladu se schváleným postupem 
implementace Metodiky 2017+ jsou v tomto bodě předkládány Radě k projednání další 
podkladové materiály - aktualizované definice druhů výsledků, shrnutí k návrhu pracovní 
skupiny ČKR předloženému na 327. zasedání Rady s komentářem a doplněním o návrh 
modulů 3 – 5 pro kompletní hodnocení pro segment VŠ. V souvislosti s činností KHV je 
předložen návrh na uplatnění záporných bodů k Hodnocení 2015 a informace 
o implementaci Metodiky 2017+ a jmenování tajemníka KHV. 

Podbod A4-a „Definice druhů výsledků“ uvedla dr. Miholová. V systému založeném 
na hodnocení kvality podle aktuální platné Metodiky 2017+ (schválené usnesením vlády 
ze dne 8. února 2017, č. 107) získávají definice druhu výsledků odlišný význam. Při 
posuzování výsledku nástrojem vzdálené recenze není podstatné, nakolik výsledek přesně 
odpovídá předdefinovanému druhu. Kvalitu monografie lze posoudit bez ohledu na to, jestli 
má 49 stran nebo 51, odborný přínos výstavy nevyplývá a priori z toho, zda ji navštívilo 1005 
návštěvníků nebo jen 898. Posouzení kvality resp. přínosu výsledku a jeho oborové 
relevance odborníkem tak přináší do procesu hodnocení potřebnou míru flexibility.  
V případě posuzování výsledku s použitím bibliometrických metod je jasným 
a neproblematickým kritériem evidence v příslušné bibliometrické databázi. 

Prof. Moravcová navrhla tento materiál ve spolupráci s KHV doplnit a znovu předložit 
na 328. zasedání Rady. 

Pro návrh usnesení k podbodu A4-a hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

K podbodům A4-b „Shrnutí k návrhu pracovní skupiny ČKR předloženému na 327. zasedání 
Rady s komentářem“, A4-c „Návrhy modulů 3 - 5 pro kompletní hodnocení v roce 2019/2020 
pro segment vysokých škol“ a A4-d „Hodnocení 2015 – uplatnění záporných bodů“ byl 
přizván náměstek MŠMT Ing. Plaga. 



Úřad vlády České republiky 
Odbor podpory Rady pro výzkum, vývoj a inovace  
 

 

Strana 8 (celkem 12) 
Zápis z mimořádného zasedání Rady pro výzkum, vývoj a inovace 
konaného 8. září 2017 

Místopředseda Rady Mgr. Marks na úvod připomněl, že z usnesení vlády ze dne 8. února 
2017 č. 107 vyplynul úkol dopracovat Metodiku 17+ pro segment vysokých škol v ostatních 
modulech. Návrh ČKR modifikoval podobu Modulu 1, který je ale již schválen a probíhá jeho 
realizace v tříletém náběhovém období. Představuje specifický pohled vysokých škol, který 
plně nezohledňuje poslání a specifika ostatních součástí VaVaI. Hodnocení ostatních 
segmentů VaVaI se zdá být odvozeno od hodnocení prováděného MŠMT, k čemuž 
neexistuje žádná legislativní opora.  

Ing. Plaga zdůraznil, že MŠMT úzce spolupracuje s vysokými školami a cílem je zajistit 
financování VaVaI na delší dobu. Klíčovým bodem proto je, aby plánované pětileté 
hodnocení předznamenalo finanční rámec na další roky. Každoroční hodnocení ztrácí smysl. 

V dalším podkladu předložený návrh obsahu modulů 3 - 5 obecně respektuje rámec 
stanovený Metodikou 17+, byly doporučeny dílčí úpravy, které přispějí k posílení 
harmonizace s textem platné metodiky. 

Na toto téma proběhla krátká diskuse za účasti prof. Kůse, prof. Jungwirtha a Ing. Plagy.  

Prof. Jungwirth oslovil Ing. Plagu s dotazem, zda je pravdivá informace o zrušení položky 
pro program ERC CZ, jehož poskytovatelem je MŠMT, v návrhu SR VaVaI. Zdůraznil, že 
Rada tento program považuje za prioritu, protože je zaměřen na podporu projektů hraničního 
výzkumu špičkových českých výzkumných pracovníků. Program ERC CZ byl přitom schválen 
usnesením vlády dne 7. prosince 2010 č. 885 na období 2012 – 2019 a usnesením vlády 
ze dne 9. března 2016 č. 190 bylo schváleno prodloužení programu do roku 2021.  

Ing. Plaga ujistil Radu, že program ERC CZ je prioritou i pro MŠMT, ale do příštího zasedání 
Rady tuto informaci prověří a Radu bude informovat. 

K bodu A4-c místopředseda Rady Mgr. Marks navrhl usnesení, kde bylo požádáno MŠMT, 
aby ve spolupráci se Sekcí VaVaI, pracovní skupinou ČKR a dalšími zainteresovanými 
subjekty připravili podklad k hodnocení Metodiky 2017+ pro segment vysokých škol 
a předložili tento materiál Radě na její 329. zasedání v říjnu 2017. 

Pro návrh usnesení k pobodu A4-b hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

Pro návrh usnesení k pobodu A4-c hlasovalo všech 15 přítomných členů Rady. 

V podbodu A4-d „Hodnocení 2015 – uplatnění záporných bodů“ místopředseda Rady Mgr. 
Marks uvedl, že podle Metodiky hodnocení výsledků výzkumných organizací a hodnocení 
výsledků ukončených programů (platná pro léta 2013 až 2016), je možné na výsledky, které 
Oborové verifikační a hodnotící panely ohodnotili „0“ body uplatnit záporné body „tzv. 
sankce“. KHV se návrhem Oborových verifikačních a hodnotících panelů na uplatnění 
záporných bodů opakovaně zabývala a Radě je předložen konečný návrh, který KHV 
odsouhlasila na svém jednání. 

Místopředseda Rady Mgr. Marks zdůraznil, že je důležité, jaký bude mít uplatnění záporných 
bodů vliv na rozpočet.  

Ing. Plaga poznamenal, že pokud by se i nadále hodnotilo podle principů Metodiky platné 
pro roky 2013-2016 bylo by uplatnění záporných bodů jednodušší. V novém systému 
hodnocení podle Metodiky 2017+ není jejich využití jednoznačné a vyžaduje delší diskusi, 
nezanedbatelné je ale použít je jako výchovný prvek. V současné době se těžko odhaduje 
míra jejich vlivu na rozpočet. 

Prof. Moravcová souhlasila s tím, že výchovný prvek je velmi důležitý, protože 84% 
záporných bodů je ve veřejných vysokých školách. 

Pro po diskusi navržené usnesení k podbodu A4-d hlasovalo všech 15 přítomných členů 
Rady. 
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K bodu A4-e dr. Miholová doplnila informací o implementaci Metodiky 2017+ na národní 
úrovni. Během letních měsíců se intenzivně rozběhla realizace hodnocení podle M17+ 
a nominační proces do nově ustavovaných hodnoticích orgánů se setkal s velkým zájmem. 
Celkem je přihlášeno cca 580 kandidátů na členy/členky Odborných panelů a 
přes 700 kandidátů do Odborného orgánu hodnotitelů, řada z nich přitom aspiruje na účast 
ve více oborech. Výběr členů Odborných panelů by měla schválit Rada na svém 
328. zasedání. KHV byla požádána, aby ve spolupráci s Oddělením hodnocení výzkumných 
organizací a po konzultacích s již jmenovanými předsedy Odborných panelů v nejbližším 
možném termínu navrhla celkem 84 kandidátů na členství v Odborných panelech a z nich 
zároveň 6 kandidátů na místopředsedy těchto Odborných panelů. Se všemi předsedy 
Odborných panelů proběhla pracovní jednání se zaměstnanci Sekce VaVaI a je 
připravována společná pracovní večeře s předsednictvem Rady. 

Souběžně byl nastartován proces výběru bibliometrizovatelných a nebibliometrizovatelných 
výsledků a přihlašování výsledků do hodnocení s využitím nástroje vzdálených recenzí 
(aplikace SKV). Byla zřízena „horká linka“, na které vyčlenění pracovníci Sekce VaVaI 
odpovídají na otázky spojené s celým procesem. Přestože se řeší problémy (např. kolem 
identifikace bibilometrizovatelných výsledků), převládající zpětná vazba ale není negativní, 
např. se jeví, že systém přešel hladce z RIV oborů na obory dle OECD, respektována je 
i „postupnost“ náběhu M1 (tj. o rok posunutá realizace hodnocení dle přínosu k poznání).  

V usnesení k tomuto podbodu bylo doplněno, že tajemnicí KHV byla jmenována dr. Miholová 
a jako její náhradnice Mgr. Mališová z Odboru podpory činnosti Rady. 

Pro návrh usnesení k podbodu A4-e hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

k bodu A4-a 

1. bere na vědomí materiál „Definice druhů výsledků“ a ukládá Sekci VaVaI, 
aby ve spolupráci s Komisí pro hodnocení výsledků výzkumných organizací 
a ukončených programů návrh projednala a po zapracování případných připomínek 
předložila na 328. zasedání Rady dne 22. září 2017; 

 

k bodu A4-b  
 

1. bere na vědomí materiály „Shrnutí k návrhu pracovní skupiny České konference 
rektorů“ a „Návrhy modulů 3 - 5 pro kompletní hodnocení v roce 2019/2020 
pro segment vysokých škol“ a informaci o zapojení Ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy do procesu implementace modulů 3 – 5; 

 

k bodu A4-c  
 

1. žádá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy a Sekci VaVaI, aby ve spolupráci 
s pracovní skupinou České konference rektorů a dalšími zainteresovanými subjekty 
připravily podklad k hodnocení Metodiky 2017+ pro segment vysokých škol 
a předložily tento materiál Radě na její 329. zasedání v říjnu 2017; 

 

k bodu A4-d 
 

1. schvaluje materiál „Hodnocení 2015 – uplatnění záporných bodů“ a s ohledem 
na končící hodnocení dle Metodiky 2013 a přechod na nový způsob hodnocení 
dle Metodiky 2017+ ukládá Sekci VaVaI zaslat materiál „Hodnocení 2015 – uplatnění 
záporných bodů“ poskytovatelům k využití s přihlédnutím k principu 3E 
při poskytování institucionální podpory na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumných 
organizací a ukládá Sekci VaVaI uplatnění záporných bodů s poskytovateli projednat 
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za účasti zástupců České konference rektorů a Komise pro hodnocení výsledků 
výzkumných organizací a ukončených programů dle Metodiky 2017+ část 4.1; 

 

k bodu A4-e 
 

1. bere na vědomí informaci o jmenování dr. Miholové tajemnicí Komise pro hodnocení 
výsledků výzkumných organizací a ukončených programů a Mgr. Mališové její 
zástupkyní, informaci o implementaci Metodiky 2017+ a informaci o připravované 
pracovní večeři předsednictva Rady s předsedy odborných panelů. 

A5) Návrh stanoviska Rady k žádosti Biofyzikálního ústavu AV ČR, v.v.i. o povolení 
výzkumu na lidských embryonálních kmenových buňkách 

1. místopředseda Rady prof. Dvořák uvedl v dalším bodě, že na základě povolení k výzkumu 
lidských embryonálních kmenových buněk č. 616/2012 - 31, které skončí ke dni 28. února 
2018 a které bylo uděleno Biofyzikálnímu ústavu AV ČR, v.v.i., byla požádána Rada 
prostřednictvím MŠMT o nové povolení. 

Žádost byla postoupena ke zpracování odborného stanoviska Bioetické komisi Rady a dle 
něho byl zpracován návrh kladného stanoviska Rady. 

K tomuto bodu neproběhla žádná diskuse, pro návrh usnesení hlasovalo 12  členů Rady, 
1 byl proti a 1 se zdržel. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje stanovisko k žádosti Biofyzikálního ústavu AV ČR, v.v.i o povolení výzkumu 
na lidských embryonálních kmenových buňkách, 

2. ukládá Sekci VaVaI zaslat toto stanovisko Ministerstvu školství, mládeže 
a tělovýchovy. 

A6) Návrh stanoviska Rady k návrhu Akčního plánu rozvoje lidských zdrojů 
pro výzkum, vývoj a inovace a genderové rovnosti ve výzkumu, vývoji 
a inovacích v ČR na léta 2018 až 2020 

Místopředseda Rady Mgr. Marks uvedl, že je Radě znovu předložen ke stanovisku materiál 
MŠMT „Návrh Akčního plánu rozvoje lidských zdrojů pro výzkum, vývoj a inovace 
a genderové rovnosti ve výzkumu, vývoji a inovacích v ČR na léta 2018-2020“ (dále jen 
„Akční plán“).  

Akční plán Rada poprvé projednala na svém 327. zasedání dne 30. června 2017 a vzhledem 
k množství a povaze zásadních připomínek doporučila MŠMT dokument přepracovat. 
Současně s opětovným předložením Radě MŠMT zaslalo Akční plán do meziresortního 
připomínkového řízení, které proběhlo od 26. července do 9. srpna 2017. 

Rada ve svém stanovisku konstatuje, že Akční plán je krokem k plnění opatření Národní 
politiky a zahrnuje široké množství témat řešených na různých rozhodovacích úrovních. 
Opírá se rovněž o evropské strategické a koncepční dokumenty týkající se výzkumu 
i genderové rovnosti. Dále doporučuje MŠMT po zapracování připomínek a doporučení 
a připomínek vzešlých z meziresortního připomínkového řízení, předložit materiál na jednání 
vlády. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 
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Usnesení: 

Rada  

1. schvaluje stanovisko k návrhu Akčního plánu rozvoje lidských zdrojů pro výzkum, 
vývoj a inovace a genderové rovnosti ve výzkumu, vývoji a inovacích v ČR na léta 
2018 až 2020, 

2. ukládá Sekci VaVaI zaslat stanovisko Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy. 

B) BODY K PROJEDNÁNÍ – bez rozpravy 

B1) Termíny zasedání RVVI v roce 2018 

Předseda Rady dr. Bělobrádek uvedl, že každoročně Rada schvaluje v druhé polovině roku 
harmonogram svých zasedání pro příští kalendářní rok. Z tohoto důvodu se předkládá návrh 
termínů zasedání v roce 2018. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada schvaluje termíny svých zasedání v roce 2018. 

B2) Žádost MŠMT o souhlas RVVI s rozpočtovým opatřením 

Místopředseda rady Mgr. Marks uvedl, že náměstek ministra školství, mládeže a tělovýchovy 
Ing. Plaga zaslal dne 15. 6. 2017 žádost o souhlas Rady s rozpočtovým opatřením 
ve výdajích MŠMT ze státního rozpočtu ve výši 1 142 200 Kč. Podle návrhu by se měl snížit 
ukazatel „Institucionální podpora na mezinárodní spolupráci ČR ve VaV“ o zmiňovanou 
částku a současně zvýšit ukazatel „Ostatní výdaje na zabezpečení úkolů rezortu“ o stejnou 
částku. Celkové výdaje na VaV v rezortu MŠMT se tedy v případě realizace navrženého 
rozpočtového opatření sníží. 

Tento návrh souvisí s ukončováním programu CZ 09 Česko-norský výzkumný program 
podporovaného z Finančních mechanismů EHP/Norsko, kdy s následnými pracemi vyvstává 
problém personálního zajištění této agendy, který hodlá MŠMT řešit převodem 
2 zaměstnanců, a pokrytí jejich mezd a souvisejících odvodů výše zmiňovaným převodem 
prostředků, které budou v roce 2018 čerpány jako nároky z nespotřebovaných výdajů. 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. souhlasí s provedením rozpočtového opatření ve výdajích MŠMT ze státního 
rozpočtu ČR v roce 2017 ve výši 1 142 200 Kč dle požadavku MŠMT, 

2. ukládá Sekci VaVaI informovat MŠMT o stanovisku Rady. 

B3) Vyslání diplomata pro VaVaI do teritoria jihovýchodní Asie 

Místopředseda Rady Mgr. Marks připomněl, že na podzim roku 2015 zahájila činnost 
diplomatka pro vědu, výzkum a technologie/inovace Mgr. Delana Mikolášová 
na zastupitelském úřadu v Tel Avivu v Izraeli.  

Rozvoj vědecké spolupráce v oblasti VaVaI dále pokračuje i s jinými zeměmi, např. 
v polovině tohoto roku byl vyslán diplomat pro VaVaI do USA. Od 1. ledna 2018 zahájí 
činnost diplomat pro VaVaI pro jihovýchodní Asii se sídlem v Tchaj-pej, který bude 
podporovat a rozvíjet strategická partnerství mezi univerzitami a výzkumnými pracovišti 
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z České republiky a ze zemí v této oblasti, prezentovat českou vědu a výzkum 
na konferencích a odborných fórech, vyhledávat kontakty pro vytváření společných projektů 
a podporovat vysílání českých vědců do výzkumných týmů v partnerských zemích (mj. Jižní 
Korea, Japonsko, Singapur). 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada 

1. schvaluje vyslání diplomata pro VaVaI do jihovýchodní Asie, 

2. souhlasí s převodem systemizovaného místa vč. prostředků na zajištění činnosti 
diplomata pro VaVaI v jihovýchodní Asii z kapitoly Úřadu vlády ČR do kapitoly 
Ministerstva zahraničních věcí. 

C) BODY PRO INFORMACI 

C1) Informace z EU 

C2) Informace z jednání vlády 

C3) Cena Františka Běhounka 

C4) Informace o vypořádání připomínek k materiálu „Implementační plán Strategie 
resortu Ministerstva zemědělství na období 2017 –2020“ 

Pro návrh usnesení hlasovalo všech 14 přítomných členů Rady. 

Usnesení: 

Rada bere na vědomí body pro informaci. 

D) RŮZNÉ 

Do bodu Různé informoval dr. Havlas, že v termínu 17. – 18. ledna 2018 bude z iniciativy 
amerického velvyslanectví pořádána česko-americká konference o pokročilých 
nanotechnologiích a chemii. 
 

Místopředseda Rady dr. Baran informoval, že na příští 328. zasedání Rady bude zařazen 
bod týkající se poradního orgánu Rady pro SHV obory. Připomněl, že na červnovém 
327. zasedání Rady byli jmenováni tři členové a tento poradní orgán musí být doplněn 
o další členy, jejichž návrh dává ostatním členům Rady ke zvážení. 

Místopředseda Rady Mgr. Marks navrhl na příští zasedání pozvat zástupce Fraunhoferova 
Institutu prof. Ralfa B. Wehrspohna, který by Radu informoval o dalších krocích v rámci 
česko-německého dialogu. 

Protože do bodu Různé nebyly žádné další příspěvky, ukončil předseda Rady dr. Bělobrádek 

mimořádné zasedání Rady. 

Zapsala: Ing. Bártová                                                  Schválil: předseda Rady dr. Bělobrádek 

 


